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Förvaltningens förslag till beslut 
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tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 

   

Marina Högland  Sophie Dahlberg 
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Sammanfattning 

Centerpartiet, Moderaterna och Liberalerna har inkommit med en 

skrivelse, genom vilken man önskar veta varför den idrottshall med 

inriktning gymnastik och konståkning som planeras i Riksby 

utelämnats i beskrivningen av planerade idrottsanläggningar i 

dokumentet Behov av och planerade idrottsanläggningar 2023-

2040. Av skrivelsen framgår även att man från berörda partiers sida 

önskar kännedom om vilka planer förvaltningen har på att bygga 

denna typ av anläggning i Riksby. I skrivelsen ställs också frågan 

kring hur staden ska kunna uppnå jämställda idrottsinvesteringar till 

2040 mot bakgrund av begränsade satsningar på anläggningar för 

ett par av de största flickidrotterna så som ridsport och gymnastik. 

 

Projektet avseende en ny idrottsanläggning i Riksby drivs av en 

privat aktör och i dagsläget finns ingen överenskommelse med 

staden om ett hyresåtagande. Förvaltningen anser därigenom att ett 

sådant projekt inte kan ingå i en beskrivning av stadens planerade 

anläggningar även om det möjliga projektet rent informativt hade 
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kunnat beskrivas i textavsnittet avseende planerade anläggningar i 

Bromma. Idrottsförvaltningen bedriver i dagsläget ingen planering 

för en idrottshall i Riksby med det innehåll som beskrivs i 

skrivelsen. Sedan tidigare har investeringsplanen för idrott 

jämställdhetsberäknats i syfte att planerade investeringar ska 

komma både flickors och pojkars idrottande till del. För närvarande 

föreligger behov av att se över de faktortal som tidigare legat till 

grund för beräkningarna, det vill säga i vilken omfattning respektive 

anläggningstyp nyttjas av flickor respektive pojkar.  Stora 

satsningar görs under kommande år på att bygga nya idrottshallar 

och simhallar, två anläggningstyper som har en relativt jämn 

könsfördelning. Avseende de anläggningstyper och idrotter som i 

övrigt nämns i skrivelsen så behöver behoven av nya alternativt 

utvecklade anläggningar inom dessa kategorier analyseras löpande. 

   

Ärendet 

Bakgrund 

 

Centerpartiet, Moderaterna och Liberalerna har inkommit med en 

skrivelse i vilken man belyser att idrotten i Stockholm inte är 

jämställd och ett av stadens viktiga uppdrag är att ändra på det 

förhållandet. Berörda partier påtalar i skrivelsen att ett projekt 

avseende utveckling av en hall för gymnastik och konståkning 

initierats i Riksby och att beskrivning av detta saknas i dokumentet 

Behov av och planerade idrottsanläggningar 2023-2040. I 

skrivelsen påtalas även att anläggningar för flera av de större 

flickdominerade idrotterna till stor del saknas bland de planerade 

anläggningar som beskrivs i ovan nämnda dokument. Med 

anledning av detta ställer berörda partier följande frågor:  

 

 

- Varför utelämnas planer på en idrottshall i Riksby i 

planeringen för anläggningar 2023-2040? 

- Vilka planer har förvaltningen på att bygga denna typ av 

idrottshall i Riksby? 

- Hur tänker sig förvaltningen uppnå jämställda 

idrottsinvesteringar när några av de största idrotterna för 

flickor i princip står utan investeringar ända fram till 2040? 

 

 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts av planeringsenheten i samarbete med 

strategiska staben. 
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Förvaltningens synpunkter och förslag 

Idrottsförvaltningens svar på skrivelsen följer enligt nedan. 

 

-Idrottsförvaltningen bedriver ingen planering för en idrottshall i 

Riksby med det innehåll som framgår av skrivelsen utan detta 

initiativ kommer från en privat aktör. Någon överenskommelse med 

staden om ett eventuellt långsiktigt hyresavtal finns inte i detta 

skede och av detta skäl anser förvaltningen att ett sådant projekt, 

åtminstone inte i dagsläget, kan beskrivas som en av stadens 

planerade anläggningar. Förvaltningen tillstår emellertid att en 

översiktlig beskrivning av sådant möjligt projekt skulle ha kunnat 

införlivas i dokumentet som ytterligare information. 

 

-I enlighet med vad som beskrivs ovan har idrottsförvaltningen i 

dagsläget inga planer på att en uppföra en anläggning med det 

innehåll som framförs i skrivelsen. Idrottsförvaltningen följer 

emellertid berört projekt med intresse eftersom det har potential att 

utgöra ett värdefullt komplement till stadens befintliga och 

planerade anläggningar.   

 

-Sedan tidigare har investeringsplanen för idrott 

jämställdhetsberäknats i syfte att planerade investeringar ska 

komma både flickors och pojkars idrottande till del. För närvarande 

föreligger behov av att se över de faktortal som tidigare legat till 

grund för beräkningarna, det vill säga i vilken omfattning respektive 

anläggningstyp nyttjas av flickor respektive pojkar.  Stora 

satsningar görs under kommande år på att bygga nya idrottshallar 

och simhallar, två anläggningstyper som har en relativt jämn 

könsfördelning. Betydande medel avsätts därutöver för att rusta upp 

och utveckla stadens bassängbad utomhus, en anläggningstyp som 

ses som prioriterad av många flickor. Genom satsning på fler 

ishallar skapas också bättre förutsättningar att kunna tillgodose 

konståkningens behov även om ishallar sammantaget har en stor 

andel pojkar och män som nyttjare. 

 

Avseende de anläggningstyper och idrotter som i övrigt nämns i 

skrivelsen så behöver behoven av nya alternativt utvecklade 

anläggningar för ett par av de flickdominerade idrotterna analyseras 

löpande. Att tillskapa ytterligare ridanläggningar inom stadens 

gränser bedöms som utmanande med hänsyn till främst 

marktillgång. I strategi för idrottsanläggningar 2022-2026 beskrivs 

att det i dialog med Stockholms ridsportförbund  konstaterats att 
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inriktningen inom denna anläggningskategori bör vara att utveckla 

befintliga anläggningar så att de kan göras så ändamålsenliga som möjligt. 

Ridsporten attraherar många barn och ungdomar, vilket gör det angeläget 

att utveckla befintliga ridanläggningar i takt med att staden växer. 

Avseende specialanläggningar för gymnastik uppfördes en sådan på 

Mälarhöjdens IP 2019. Lokalbehoven behöver emellertid fortsatt 

inhämtas i dialog med föreningar och specialförbund, så att staden följer 

behovet för tävlingsgymnastiken med fler special-

anläggningar/anpassningar av idrottshallar. 

 

Bilaga 

Skrivelse (C, M, L) angående Behov av och planerade 

idrottsanläggningar 2023-2040 

 


